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Daraban (CCIR): Trebuie sa se dea teren gratis investitorilor; ei blocheaza banii în

tehnologie, nu sa îmbogateasca un latifundiar de pe o zi pe alta

Presedintele Camerei de Comert si Industrie a României (CCIR), Mihai Daraban, a declarat, vineri, la

Constanta, ca investitorilor trebuie sa li se puna gratis la dispozitie terenuri si ca va trebui ca guvernantii sa

învete din ce a facut, de exemplu, Viktor Orban cu uzina BMW la Debretin, unde nu s-a pus problema sa i

se vânda terenul companiei germane, asa cum se procedeaza în tara noastra.

 

Potrivit lui Daraban, investitorii care vor sa faca productie nu îsi blocheaza banii în terenuri, ci în tehnologie.

 

"Trebuie sa dam, în primul rând, si am vorbit si la nivel de guvern, chiar premierului i-am spus ... notiunea de a da

teren gratis investitorului în productie. Pentru ca trebuie sa stim cu totii: investitorul în productie blocheaza banii

în tehnologie, nu blocheaza bani ca sa faca un latifundiar bogat de pe o zi pe alta. Ati vazut cum a zburat

Voestalpine de la Constanta. Cum au plecat? Pentru ca i-am pus sa îsi cumpere teren de la latifundiari. Va dati

seama, la nivelul la care au venit ei, în 2006, daca autoritatea, numiti-o cum vreti, guvern, consiliu judetean,

primarie, dadea cheile la cele 600 de hectare solicitate, se punea fundatia, se aducea tehnologia. Şi când a venit

criza economica din 2008 nu mai plecau, va garantez, ca facusera investitii. Au pierdut 40 milioane de euro în

precontracte, dar au preferat sa piarda decât, pe fondul crizei, sa trânteasca un combinat", a spus reprezentantul

CCIR, într-o conferinta de presa organizata la Camera de Comert, Industrie, Navigatie si Agricultura Constanta.

 

El a afirmat ca a fost "un jaf" ceea ce s-a întâmplat cu retrocedarile în tara noastra.

 

"Va trebui sa învatam din ce a facut, de exemplu, Orban Viktor la Debretin, când a venit BMW-ul si i-a aruncat pe

masa BMW-ului cheia de la un teren, utilitatile aduse la teren, totul, nu s-a pus problema de vândut terenul ca la

noi. Ştiti, ca mai glumesc, la noi, daca sapi trei metri în pamânt dai de pamântul altuia. Adica a fost un jaf ce s-a

întâmplat cu aceste retrocedari", a spus Mihai Daraban.

 

Referitor la dialogul social care ar trebui sa aiba loc pentru gasirea de solutii privind reindustrializarea României,

presedintele CCIR a declarat ca acesta nu exista în realitate, el fiind doar "mimat".
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